



Welcome & Euraxess Center University of Basel.

**Educating
Talents**
since 1460.

University of Basel
National and International Cooperation
International Office
Welcome & Euraxess Center
P.O.Box 2148
4001 Basel
Switzerland

T +41 61 207 29 11
welcome@unibas.ch
www.unibas.ch/welcome



Willkommen an der Universität Basel.

Die Universität Basel steht für Exzellenz durch Diversität. Das Welcome Center unterstützt – als Teil des International Office – Professorinnen und Professoren, Gastwissenschaftlerinnen und Gastwissenschaftler, PostDoc-Angestellte, Doktorierende, Mitarbeitende und internationale Studierende. Es ist zugleich das Euraxess Center der Universität Basel und hiermit Teil des globalen Euraxess Beratungs-Netzwerks für Forschende.

Das Welcome & Euraxess Center

- bietet Informationen zu Formalitäten rund um die Anmeldung und Wohnsitznahme in der Region Basel
- unterstützt bei der Wohnungssuche
- informiert über Kinderbetreuung, Schulen und Familienangebote
- vermittelt einen Überblick über Kultur, Soziales und Integration
- gibt zielgruppenspezifische Info-Mappen ab, um den Neustart in Basel und im Dreiland Schweiz-Deutschland-Frankreich zu erleichtern
- bietet mit Checklisten Orientierung bei den Schritten von der Ankunft bis hin zur Ausreise
- berät in Dual-Career-Fragen Partner und Partnerinnen von neuberufenen Professorinnen und Professoren.

Weitere Informationen und Kontakt

Die wichtigsten Informationen rund um die Themen Formalitäten, Bewilligungen, Wohnungssuche, Versicherungen, Kinderbetreuung, Schulen, Integration, Kultur, praktisches und interkulturelles Know-How werden auf www.unibas.ch/welcome präsentiert. Bitte kontaktieren Sie das Welcome Center bei weiteren Fragen und Anliegen mittels Online-Kontaktformular oder via welcome@unibas.ch mit den folgenden Angaben:

- Vor- und Nachname
- Email
- Nationalität
- letzter Aufenthaltsort (-land)
- Arbeits-/Studienbeginn in Basel und Dauer des Aufenthalts
- Name der gastgebenden Einheit an der Universität Basel
- ob in Begleitung von Partner und Partnerin/Familie
- Ihre Frage/Ihr Feedback/Ihre Anregung

Welcome to the University of Basel.

The University of Basel promotes excellence through diversity. The Welcome Center supports – as part of the International Office – professors, guest-researchers, PostDocs, PhD-students, staff members and international students. It is at the same time the Euxaress-Center of the University of Basel and therefore part of the global Euraxess Consulting-Network for researcher.

The Welcome & Euraxess Center

- offers information regarding formalities in terms of registration and the move to the Basel area
- provides housing assistance
- informs about childcare, schools and family offers
- provides an overview of culture, social affairs and integration
- compiles specific information-packages to facilitate the start in Basel and in the three-country area Switzerland-Germany-France
- sends check-lists upon request, which aim at providing orientation prior to arrival, during settling-in and for departure
- supports partners of appointed professors in terms of Dual-Career questions.

Further information and contact

Crucial information is provided on www.unibas.ch/welcome, presenting topics such as formalities, permits, housing, insurances, childcare, schooling, integration, culture, practical as well as intercultural know-how. Please contact the Welcome Center in case of any further questions or inquiries via the online-contact sheet or via welcome@unibas.ch by indicating the following details:

- First name & family name
- Email
- Citizenship
- Last country of residence
- Start of work/studies in Basel and duration of your stay
- Name of your hosting unit at the University of Basel
- Whether your family/partner is supposed to join you
- Your question/feedback/suggestion